

*Resources for Parents:*

The **Ministry of the Attorney General** provides funding for all supervised access centres across Ontario. For information about family law, including child custody and access, click:

<http://www.attorneygeneral.jus.gov.on.ca/english/family/divorce/custody/>

Le **ministère du Procureur général** offre un financement pour tous les centres de visites surveillées à travers l'Ontario. Pour plus d'informations sur le droit de la famille, y compris la garde des enfants et l'accès, cliquez sur:

<http://www.attorneygeneral.jus.gov.on.ca/french/family/divorce/custody/Default.asp>

**Supervised Visitation Network (SVN)** was founded in 1991 to provide opportunities for networking, sharing of information, and training for agencies and individuals who are interested in assuring that children can have safe, conflict-free access to parents with whom they do not reside. Click:

<http://www.svnetwork.net/> and choose "Information for Parents" from the top menu

The **Office of the Children's Lawyer** is a law office in the Ministry of the Attorney General which delivers programs in the administration of justice on behalf of children with respect to their personal and property rights. Lawyers within the office represent children in various areas of law including child custody and access disputes, child protection proceedings and civil litigation. Clinical investigators prepare reports for the court in custody/access proceedings and may assist lawyers who are representing children in such matters. For more info, click: <http://www.attorneygeneral.jus.gov.on.ca/english/family/ocl/about.asp>

**Le Bureau de l'avocat des enfants** est un service juridique du ministère du Procureur général dont le rôle est d'appliquer des programmes d'administration de la justice au nom d'enfants âgés de moins de 18 ans, pour protéger leurs droits personnels et leurs droits réels. Les avocats du Bureau représentent les enfants dans divers domaines du droit, notamment dans les litiges se rapportant aux droits de garde ou de visite, les instances en matière de protection de l'enfance, les affaires successorales et les procès civils. Des travailleurs sociaux préparent des rapports pour le tribunal dans les instances se rapportant aux droits de garde ou de visite et aident parfois les avocats qui représentent des enfants dans les affaires de ce genre. Pour plus d'information, cliquez :

<http://www.attorneygeneral.jus.gov.on.ca/french/family/ocl/Default.asp>

**Legal Aid Ontario** gives people with low-incomes access to a range of legal services. For more info, click: <http://www.legalaid.on.ca/en/getting/flip.asp>

**Aide juridique Ontario** procure aux personnes à faible revenu l'accès à une gamme de services juridiques adaptés à leurs besoins juridiques. Pour plus d'information, cliquez : <http://www.legalaid.on.ca/fr/default.asp>

**Your Legal Rights** is a website of legal information for people in Ontario. This site has free, practical, and easy-to-find legal information produced by hundreds of organizations across Ontario: [www.yourlegalrights.on.ca](http://www.yourlegalrights.on.ca)

**Family Law Education for Women** provides plain language legal information on women's rights under Ontario family law in 14 languages and in multiple formats: <http://www.onefamilylaw.ca>

**Femmes ontariennes et droit de famille** vous renseigne, dans plusieurs langues et dans des formats audio et papier, sur les droits des femmes ontariennes en droit de la famille : <http://undroitdefamille.ca/>

**Ontario's Office for Victims of Crime (OVC)** handbook for victims of crime, "*Have You Been a Victim of Crime? What's Next...*" provides an important starting place for victims of crime in Ontario, by informing readers about the criminal justice system, and the supports and services that are available throughout the province. This resource includes information and input from criminal justice personnel, victim service providers and victims themselves. To access the handbook, click: <http://www.ovc.gov.on.ca/english/Resources/Resources.html>

**L'Office des affaires des victimes d'actes criminels (OAVAC)** guide à l'intention des victimes d'actes criminels, « *Avez-vous été victime d'un acte criminel ? Que faire...* » Le guide est un bon point de départ pour les victimes d'actes criminels en Ontario. Il renseigne le lecteur sur le système de justice pénale et les soutiens et services qui existent partout en Ontario. On y trouve aussi des renseignements et des témoignages des personnes qui travaillent dans le domaine de la justice pénale, des fournisseurs de services aux victimes et des victimes elles-mêmes. Le guide a été publié au site :

[http://www.ovc.gov.on.ca/french/Resources/Resources\\_fr.html](http://www.ovc.gov.on.ca/french/Resources/Resources_fr.html)